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Protokół Nr XXV/2021 

XXV sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 28 stycznia 2021 r. 

BR.0002.1.2021 

XXV Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła w trybie zdalnym o godz. 16.00  
Przewodnicząca Rady Powiatu Monika Łępicka-Gij. Oświadczyła, iż w posiedzeniu 
uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
Obrady są transmitowane, a po zakończeniu sesji nagranie obrad jest udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej. Klauzula informacyjna o przetwarzaniu danych 

osobowych wywieszona jest na drzwiach wejściowych do sali obrad. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że w pierwszym punkcie zapoznają się z prezentacją 
projektu pt. „Nowoczesne praktyki zagraniczne formą podwyższenia umiejętności 
zawodowych uczniów techników oraz ich mobilności na krajowym i zagranicznym rynku 
pracy". 
 

O godz. 16:08 do obrad online dołączyła radna I. Szostak. Od tej pory w posiedzeniu 

uczestniczyło 17 radnych. 

 
Projekt został pokazany w formie prezentacji i omówiony przez Dyrektora Zespołu Szkół 
Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu i uczniów szkoły. W ramach projektu uczniowie 
ZSKŚiA, w latach 2019 -2020, odbyli praktyki zawodowe w Grecji. 
 

Przewodnicząca Rady podziękowała za przedstawioną prezentację i przystąpiła do realizacji 
porządku obrad. Poinformowała, że w statutowym terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu 
XXIV sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 21 grudnia 2020 r.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXIV/2020. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 2.   

Protokół XXIV sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 21 grudnia 2020 r. został przyjęty. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady zwróciła się o wnioski i uwagi do porządku obrad. 
Wniosków i uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XXV sesji: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Prezentacja projektu pt. „Nowoczesne praktyki zagraniczne formą podwyższenia 

umiejętności zawodowych uczniów techników oraz ich mobilności na krajowym 
i zagranicznym rynku pracy". 

3. Przyjęcie przez Radę protokołu XXIV sesji z dnia 21 grudnia 2020 r.   
4. Przedstawienie porządku obrad. 
5. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
6. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
7. Sprawozdanie Starosty z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2020. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Zapobiegania 

Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2021-
2023.  



2 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Powiatowego Programu Oddziaływań Korekcyjno-
Edukacyjnych dla Osób Stosujących Przemoc w Rodzinie w Powiecie Giżyckim na 
lata 2021-2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Programu działań profilaktycznych, promowania 
i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 
zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie Giżyckim na rok 2021. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia kwot dofinansowania do uczestnictwa 
w turnusie rehabilitacyjnym. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Giżycko.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Giżyckiego. 
15. Sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Powiatu w roku 2020. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Stałych Komisji Rady Powiatu 

na rok 2021. 
a. Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
b. Spraw Społecznych i Edukacji  

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Powiatu na rok 2021.  
18. Sprawy różne. 
19. Zamknięcie sesji.   

 

Ad. 5. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 

Starosta M. Drzażdżewski przedstawił Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu 
Powiatu: 

1. Ogłosiliśmy konkurs na tzw. granty, czyli otwarty konkurs ofert na realizację zadań 
publicznych zlecanych sektorowi pozarządowemu w roku 2021. Oferty należy składać 
do dnia 29 stycznia 2021 r. 

2. Podsumowaliśmy kontrolę Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nie było większych 
zastrzeżeń ze strony RIO, jednak były pewne spostrzeżenia, które musieliśmy 
naprawić. Z większością zaleceń zgodziliśmy się i będą wykonane. Z jedną rzeczą się 
nie zgodziliśmy i czekamy na rozstrzygnięcie. 

3. Upoważniliśmy kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu Giżyckiego do 
zaciągania zobowiązań i tym samym również upoważniliśmy jednostki organizacyjne 
naszego powiatu do zaciągania zobowiązań.  

4. Zatwierdziliśmy informację Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie nowej 
propozycji godzin otwarcia mostu obrotowego w Giżycku. Główna zmiana dotyczy 
wydłużenia godzin otwarcia mostu dla ruchu drogowego szczególnie w godzinach 
szczytu, tj. między godziną 14:00 a 16.30. 

5. Przyjęliśmy wniosek Dyrektora Powiatowego Ośrodka Rozwoju Edukacji 
o przystąpieniu Powiatu Giżyckiego do projektu „Edukacja zdalna bez tajemnic 
w powiatach giżyckim i węgorzewskim”.  

6. Zatwierdziliśmy prowadzenie dziennika elektronicznego w Specjalnym Ośrodku 
Szkolno-Wychowawczym. 

7. Na wniosek radnego M. Lemechy rozpoczęliśmy dyskusję z Ministerstwem Zdrowia 
i Ministerstwem Edukacji i Nauki odnośnie kształcenia pielęgniarek. Zwróciliśmy się 
ze stosownym pismem do tych dwóch Ministerstw o rozpatrzenie możliwości bądź 
powrotu do szkolnictwa średniego bądź wprowadzenia stopni kwalifikacji 
pielęgniarskiej, które by na pewnym etapie również przewidywały wykształcenie 
średnie. Dostaliśmy odpowiedź, że dzisiaj wymagane jest kształcenie wyższe 
i z zapowiedzią, że raczej to nie ulegnie zmianie. W piśmie pojawił się wątek 
rozpoczęcia pewnych prac w Ministerstwie, które mają zająć się tym problemem ze 
względu na problemy kadrowe pielęgniarek w całym kraju. Będziemy śledzili te prace 
i być może pojawią się jakieś wątki, w których będziemy mogli uczestniczyć.     
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8. Przyjęliśmy projekt porozumienia w sprawie utrzymania i rozbudowy dróg 
publicznych powiatowych i gminnych na terenie miasta Giżycka.  

9. I Liceum Ogólnokształcące śladem II LO przystąpiło do projektu edukacyjnego, który 
jest realizowany przez Stowarzyszenie Wielkie Jeziora Mazurskie pod nazwą 
„Podniesienie jakości oferty edukacyjnej ukierunkowanej na rozwój kompetencji 
kluczowych uczniów z obszaru Krainy Wielkich Jezior Mazurskich: Powiat Giżycki – 
I LO”. 

10. Punkty Nieodpłatnej Pomocy Prawnej, które funkcjonują w naszym powiecie z racji 
obostrzeń pracują w systemie zdalnym.  

11. Podpisał apel do Premiera razem z innymi przedstawicielami samorządów z Krainy 
Wielkich Jezior Mazurskich, który miał spowodować zwrócenie uwagi na to, iż nasze 
podmioty przede wszystkim turystyczne należałoby traktować podobnie jak podmioty 
z południa Polski. Chcieliśmy zwrócić uwagę, że nasze podmioty również wymagają 
pewnego wsparcia, dlatego że część z nich może nie wytrzymać lockdownu.  

12. Ruszyła u nas rejestracja i szczepienia osób 80+, zaraz potem będą mogły zrobić to 
osoby, które skończyły 70 lat. Umieszczaliśmy informacje, również na naszym portalu, 
o miejscach, gdzie te szczepienia będą dokonywane, żeby wszyscy nasi mieszkańcy 
mieli pełną informację w różnych środkach komunikacji. Takich punktów na naszym 
terenie jest 9.   

13. W badaniach na COVID, którym byli poddani nauczyciele klas I-III również 
uczestniczyli nauczyciele naszej placówki – Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego. SOS-W i Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii pracują w tej chwili 
stacjonarnie. Nie słyszał o jakiś zakłóceniach pracy. W pozostałych placówkach praca 
zdalna. Kuchnia internatu Zespołu Szkół Elektronicznych i Informatycznych została 
uruchomiona i pomaga Domowi Pomocy Społecznej w wykonywaniu posiłków dla 
pensjonariuszy, ponieważ ilość pracowników w DPS ograniczyła się przez COVID.  

14. DPS znalazł się w bardzo trudnej sytuacji. Po wykonaniu testów na obecność 
koronawirusa okazało się, że ok 90 pensjonariuszy miało wynik pozytywny, a co 
gorsza do tego doszła duża część załogi. I głównie braki w załodze są niepokojące. 
Po paru apelach spotkaliśmy się z bardzo cennym odzewem, przede wszystkim z 15 
Brygady, z której 3 żołnierzy pracuje w DPS, również 2 osoby pracują, które przyjęły 
apel w Szkole Policealnej. Wykonują zadania opiekuńcze, zostały zatrudnione na czas 
określony. W tej chwili, po takim trudnym okresie, największym braku kadrowym, 
pracownicy zaczynają wracać do pracy. Sytuacja zaczyna się poprawiać. Najgorsze 
jest to, że przez cały rok DPS bronił się przed taką masową skalą zakażenia i ta fala 
przyszła dosłownie przeddzień szczepień, które w DPS miały się rozpocząć. Niestety 
te szczepienia zostaną przesunięte.  

15. Realizacja projektów praktyk w ramach Erasmus jest bardzo cenna dla młodzieży. 
Młodzież może w innych warunkach, w innym środowisku, w innym otoczeniu 
sprawdzić swój zawód i zebrać doświadczenia. I tak też w ramach Erasmusa 
15 stycznia 16 uczniów Zespołu Szkół Zawodowych udało się do Hiszpanii na 
praktyki.           

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego 
sprawozdania. 
J. Łożyński powiedział, że jeżeli chodzi o kształcenie pielęgniarek, to w tej chwili ta 
inicjatywa nie ma szans powodzenia, gdyż wymogi formalne są takie, że kształcenie to musi 
się odbywać na poziomie przynajmniej licencjatu. Były podejmowane próby uruchomienia 
kształcenia licencjackiego pielęgniarek, niestety z różnych powodów się nie udało. 
Wszystkiego rodzaju inne formy nie będą skuteczne i skończy się tylko na wymianie pism. 
Chcąc rzeczywiście podjąć się uruchomienia takiego kształcenia, to należałoby szukać 
rozwiązania w postaci filii jakieś uczelni, która kształci pielęgniarki.   
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M. Lemecha stwierdził, że nie będzie zdradzał informacji szczegółowych ale jest duża 
szansa, że w tym roku kalendarzowym w Giżycku nastąpi uruchomienie uczelni kształcącej 
pielęgniarki.     
Starosta M. Drzażdżewski powiedział, że doskonale wiedzą jakie są wymogi formalne jeżeli 
chodzi o kształcenie pielęgniarek w naszym kraju, natomiast obserwując sytuację kadrową 
w szpitalach i patrząc na wiek pielęgniarek należy przypuszczać, że muszą być podjęte przez 
Ministerstwo Zdrowia jakieś decyzje, które sytuację poprawią. Chcieli się włączyć 
w dyskusję, tak prowokacyjnie, żeby wyczuć w którą stronę to będzie szło.  Na razie widać, 
oczywiście przy zachowaniu wykształcenia wyższego, że te dwa Ministerstwa będą szukały 
innych rozwiązań.  
Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 
Ad. 6. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że zaniepokoił ją stan zimowego utrzymania dróg 
powiatowych. Jest zaskoczona, że w tym roku standard ten znacząco się obniżył porównując 
go do okolicznych powiatów. Dopóki droga jest utrzymana np. przez Powiat Ełcki droga jest 
w dużo lepszym standardzie zimowym. Natomiast, gdy zaczyna się Gmina Wydminy, to ten 
standard jest dużo gorszy. To samo zaobserwowała w ostatnim tygodniu w porównaniu do 
Powiatu Piskiego. Zazwyczaj było dokładnie odwrotnie. Zawsze ten standard w Powiecie 
Giżyckim był wyższy niż w okolicznych powiatach, a w tym roku jest gorzej.    
Starosta M. Drzażdżewski podziękował za sygnał. Dodał, że nie trafiały do niego jakieś 
większe uwagi dotyczące zimowego utrzymania dróg, ale na pewno to sprawdzi.  
M. Mieńko powiedział, że w dniu wczorajszym jechał do Kętrzyna, od Kętrzyna do Barcian 
i jak minął Kętrzyn zobaczył inny świat, śniegu prawie nie było, świat zielony 
wczesnowiosenny. Być może jest to wina opadów śniegu. Nie broni Dyrektora ZDP, ale 
należałoby to sprawdzić. 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że jak najbardziej ma świadomość, że opady śniegu nie 
wszędzie są takie same. Natomiast mówi o konkretnej drodze, np. droga powiatowa w stronę 
Ełku przez Wężówkę i Stare Juchy i tam na granicy powiatów jest znacząca różnica jeżeli 
chodzi o utrzymanie tej drogi. Dokładnie taką samą ma sytuację jeżeli chodzi o drogi 
pomiędzy Powiatem Giżyckim a Piskim. W jednym miejscu te opady się nie różnią. Nie 
zwracałaby na to uwagi, gdyby jej nie pokój, że ten standard w tym roku jest znacząco niższy 
w porównaniu do standardu, który utrzymują sąsiednie powiaty a zazwyczaj było odwrotnie. 
Warto temu się przyjrzeć, bo za chwilę będziemy mieli uwagi ze strony mieszkańców.  
W. Strażewicz powiedział, że był dziś w Starych Juchach, przejeżdżał wspomnianą drogą 
i chce zaprzeczyć, bo nie jest tak źle. Nie ma jakieś istotnej różnicy jeśli chodzi o stan dróg na 
terenie Powiatu Ełckiego. Może jest to spowodowane tym, że nasz powiat jest w tej części 
drogi bardziej zalesiony i tego śniegu jest więcej. Droga dzisiaj była przejezdna. 
Przewodnicząca Rady podsumowała, że nie mówi o tym, że drogi są nieprzejezdne, tylko 
w gorszym standardzie.      
Innych wniosków i zapytań nie zgłoszono.  

 

Ad. 7. Sprawozdanie Starosty z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 

2020. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o uwagi i pytania do przedstawionego 
sprawozdania.  
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu zapoznała się ze Sprawozdaniem nie 

zgłaszając uwag. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Zapobiegania 

Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2021-

2023.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Zgodnie z art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz.U. 
z 2020 r., poz. 920) do zadań publicznych powiatu należy zapewnienie wykonywania 
określonych w ustawach zadań i kompetencji kierowników powiatowych służb, inspekcji 
i straży. Starosta zgodnie z art. 35 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym jest 
kierownikiem starostwa powiatowego oraz zwierzchnikiem służbowym pracowników 
starostwa i kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz zwierzchnikiem 
powiatowych służb, inspekcji i straży. 
W celu realizacji zadań starosty w zakresie zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, 
inspekcjami i strażami oraz zadań określonych w ustawach, w zakresie porządku publicznego 
i bezpieczeństwa obywateli, została utworzona Komisja Bezpieczeństwa i Porządku, której 
przewodniczy Starosta. Do jej zadań należy między innymi przygotowywanie projektu 
powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego 
i bezpieczeństwa obywateli (art. 38a ust. 2 pkt 3 ustawy o samorządzie powiatowym). 
Art. 12 pkt 9b ustawy o samorządzie powiatowym stanowi, że uchwalenie powiatowego 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego należy do wyłącznej kompetencji Rady Powiatu.  
Realizacja „Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego 
i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2018-2020” uchwalonego przez Radę Powiatu w Giżycku 
uchwałą Nr XXXIX.247.2018 z dnia 22 lutego 2018 r.  zakończyła się w grudniu 2020 roku. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
J. Łożyński zgłosił uwagę, że obecne brzmienie nagłówka to „Powiatowy Program 
Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli”, tym 
czasem w naszym statucie jest tytuł „Program Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony  
Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego. Uważa, że nagłówek powinien przybrać  
formę zapisaną w statucie. Jest to bardziej czytelne i nie wprowadza w błąd.  
Starosta M. Drzażdżewski powiedział, że nie ma przed sobą ustawy, gdzie jest dokładnie 
ujęta nazwa programu. Jest to art. 12 pkt 9b. Statut niekoniecznie musi być poprawny 
i zgodny z ustawą.  
Przewodnicząca Rady powiedziała, że skoro projekt uchwały został przez Radcę Prawnego 
zaakceptowany bez zmian i poprawek to przypuszcza, że w statucie mamy nazwę programu 
jeszcze z wcześniejszych nowelizacji, co należałoby poprawić. Natomiast z racji tego, że 
projekt uchwały jest świeższym dokumentem, sprawdzonym przez radców prawnych, 
właściwym jest to, co mamy w uchwale i w nagłówku samego programu.  
J. Łożyński stwierdził, że samo zdaje się jest niewystarczające i proponuje dokładnie to 
sprawdzić zanim zaczną głosować. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała, żeby przegłosować projekt uchwały a jak będzie 
potrzeba, to na następnej sesji wprowadzą projekt uchwały, który przestawi Starosta i naniosą 
poprawki.  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Radca Prawny K. Połeć powiedziała, że potwierdza poprawność sporządzonej uchwały, ale 
potrzebuje chwili na zweryfikowanie tego w ustawie. 
Starosta M. Drzażdżewski przedstawił art. 12 pkt 9b ustawy o samorządzie powiatowym: 
„uchwalenie powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego”. Przyznał rację radnemu J. Łożyńskiemu. 
T. Szostkowski powiedział, że spojrzał jak jest w innych powiatach i na lata 2016 – 2019 
program nazywał się „Powiatowy Program Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku 
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Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli”, a do roku 2016 nazywał się tak, jak radny 
J. Łożyński proponuje. Dodał, że należałoby sprawdzić, jakie ostatecznie powinno być 
brzmienie.  
Starosta M. Drzażdżewski powiedział, że dla niego tytuł jest zrozumiały w jednym i drugim 
brzmieniu i nie będzie się upierał, co do jednego słowa. Jest to zależne od wnioskodawcy.  
Radca Prawny K. Połeć wyjaśniła, że nadanie programowi tytuły, który nie jest literalnym 
odzwierciedleniem zapisu ustawy nie jest żadnym błędem formalnym. 
J Łożyński podtrzymał wniosek o zamianę tytułu Powiatowego Programu Zapobiegania 
Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2021-2023 
na Powiatowy Program Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2021-2023.  
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek przedstawiony przez radnego 
J. Łożyńskiego.  
Wynik głosowania: „za” – 11, „przeciw” – 3, „wstrzymujący się” – 2.  

J. Krysiuk nie brał udziału w głosowaniu.  

Wniosek przyjęto. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały po zmianie pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – 0 „wstrzymujący się” – 1.  

M. Dolecka nie brała udziału w głosowaniu. 

Uchwała Nr XXV.174.2021 w sprawie uchwalenia Powiatowy Program Zapobiegania 

Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 

2021-2023 została podjęta – stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie Powiatowego Programu Oddziaływań Korekcyjno-

Edukacyjnych dla Osób Stosujących Przemoc w Rodzinie w Powiecie Giżyckim na lata 

2021-2023. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Zgodnie z art. 6 ust. 4 pkt 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy 
w rodzinie (Dz. U. z 2020 r. poz. 218 ze zm.) do zadań z zakresu administracji rządowej 
realizowanych przez powiat należy w szczególności: opracowywanie i realizacja programów 
oddziaływań korekcyjno-edukacyjnych dla osób stosujących przemoc w rodzinie.  
W tym stanie rzeczy istnieje konieczność przyjęcia Powiatowego Programu Oddziaływań 
Korekcyjno-Edukacyjnych dla Osób Stosujących Przemoc w Rodzinie w Powiecie Giżyckim 
na lata 2021 – 2023, w brzmieniu określonym załącznikiem o niniejszej uchwały. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.    

Uchwała Nr XXV.175.2021 w sprawie Powiatowego Programu Oddziaływań 

Korekcyjno-Edukacyjnych dla Osób Stosujących Przemoc w Rodzinie w Powiecie 

Giżyckim na lata 2021-2023 została podjęta – stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie Programu działań profilaktycznych, promowania 

i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 

zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie Giżyckim na rok 2021. 
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Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Zgodnie z art. 6 ust. 3 pkt 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy 
w rodzinie (Dz. U. z 2020 r. poz. 218 ze zm.) do zadań własnych powiatu należy 
w szczególności: opracowanie i realizacja programów służących działaniom profilaktycznym 
mającym na celu udzielenie specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania 
i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 
zagrożonych przemocą w rodzinie. Program przyjmowany rokrocznie. Obecnie istnieje 
konieczność przyjęcia Programu działań profilaktycznych, promowania i wdrażania 
prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych 
przemocą w rodzinie w Powiecie Giżyckim na rok 2021.  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.    

Uchwała Nr XXV.176.2021 w sprawie Programu działań profilaktycznych, promowania 

i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 

zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie Giżyckim na rok 2021została podjęta – 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia kwot dofinansowania do uczestnictwa 

w turnusie rehabilitacyjnym. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Na podstawie ilości wniosków o dofinansowanie turnusu rehabilitacyjnego złożonych w roku 
2021oraz wydatkowania środków na ten cel w roku 2020, po zasięgnięciu opinii Powiatowej 
Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych należy przyjąć, że obniżenie stawek 
dofinansowania o 20% zgodnie z  § 6 ust. 3 rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki 
Społecznej z dnia 15 listopada 2007 r. w sprawie turnusów rehabilitacyjnych (Dz. U. z 2007 r. 
Nr 230, poz.1694 z późn. zm.) pozwoli na pozytywne rozpatrzenie większej ilości wniosków. 
 
Radni zapoznali się z pozytywną opinią Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych z dnia 15 stycznia 2021 r. w sprawie propozycji obniżenia stawek 
dofinansowania do uczestnictwa w turnusie rehabilitacyjnym o 20% – załącznik nr 11 

do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – 0 „wstrzymujący się” – 2.  

Uchwała Nr XXV.177.2021 w sprawie obniżenia kwot dofinansowania do uczestnictwa 

w turnusie rehabilitacyjnym została podjęta – stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej 

Giżycko.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 
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Uchwała w sprawie pomocy finansowej Gminie Miejskiej Giżycko jest kontynuacją 
wdrażania mechanizmów wsparcia przez Powiat Giżycki dla działań związanych 
z utworzeniem przez Miasto Giżycko nowego podmiotu leczniczego „Giżycka Ochrona 
Zdrowia” sp. z o.o. (dalej: GOZ). Działania te zostały szczegółowo określone w zapisach 
umowy z dnia 9 grudnia 2019 r., zawartej pomiędzy GMG a Powiatem Giżyckim.  
Z tego tytułu w 2020 r. na dostosowanie budynków szpitala do aktualnie obowiązujących 
wymogów przeciwpożarowych Powiat udzielił Gminie Miejskiej pomocy finansowej 
w kwocie 316.000,00 zł. Z uwagi na specyfikę zamówień do końca 2020 r. GOZ 
wykorzystała 189.962,56 zł, pozostałe 126.037,44 zł zostało przez Gminę zwrócone i może 
być wydatkowane przez GOZ po zakończeniu procedury przetargowej tj. najwcześniej pod 
koniec stycznia br.  
W związku z tym podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Miejskiej Giżycko z przeznaczeniem na dokapitalizowanie podmiotu leczniczego „Giżycka 
Ochrona Zdrowia” sp. z o.o. jest zasadne. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – 0 „wstrzymujący się” – 2.  

Uchwała Nr XXV.178.2021 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej 

Giżycko została podjęta – stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

W dniu 15 grudnia 2020 roku do Rady Powiatu w Giżycku wpłynęła petycja, której autor 
kwestionuje zasadność podziału mieszkańców Powiatu Giżyckiego w dostępie do 
szczepionek przeciwko COVID 19 oraz postuluje o wystąpienia do Rządu RP, aby ten 
wystąpił do producentów szczepionek o pisemne gwarancje prawne i finansowe 
w przypadkach powikłań poszczepiennych.  
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na swoim posiedzeniu w dniu 14 stycznia br jednogłośnie 
postanowiła odrzucić powyższą petycję uzasadniając to tym, że z powodu braku obecnie 
takiej ilości szczepionek do wyszczepienia wszystkich mieszkańców naszego powiatu należy 
w pierwszej kolejności zaszczepić grupy osób najbardziej narażonych na zakażenie wirusem. 
W kwestii wystąpienia do Rządu RP odnośnie gwarancji od producentów szczepionek 
komisja uznała, że Rada Powiatu nie powinna w tej sprawie zajmować stanowiska ponieważ 
ten problem wykracza poza kompetencje samorządu powiatowego.  
Biorąc pod uwagę powyższe uzasadnienie komisja wnosi o przyjęcie projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.   

J. Krysiuk nie brał udziału w głosowaniu. 

Uchwała Nr XXV.179.2021 w sprawie rozpatrzenia petycji została podjęta – stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
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Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Giżyckiego. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Na podstawie art. 32 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 920) Zarząd Powiatu przedkłada projekt uchwały dotyczący zmiany 
Statutu Powiatu Giżyckiego w zakresie funkcjonowania służb, inspekcji i straży 
uwzględniający postanowienia:  
- art. 6 ust. 1 pkt 2 i ust. 2 oraz art. 6 ust. 1 pkt 2 i art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 6 kwietnia 
1990 r. o Policji (Dz. U. z 2020 r. poz. 360 z późn. zm.), zgodnie z którymi komendant 
powiatowy Policji jest organem administracji rządowej na obszarze województwa a koszty 
związane z funkcjonowaniem Policji są pokrywane z budżetu państwa, a także  
- art. 7 ust. 1, art. 10 ust.1 pkt 3 i art. 15 ust. 3 ustawy z dnia 14 marca 1985 r. o Państwowej 
Inspekcji Sanitarnej (Dz. U. z 2019 poz. 59 z późn. zm.), zgodnie z którymi Państwowa 
Inspekcja Sanitarna podlega ministrowi właściwemu do spraw zdrowia; zadania Państwowej 
Inspekcji Sanitarnej wykonuje państwowy powiatowy inspektor sanitarny; jako organ 
rządowej administracji zespolonej w województwie; stacja sanitarno-epidemiologiczna jest 
jednostką budżetową będącą podmiotem leczniczym finansowanym z budżetu państwa oraz  
- art. 5 ust. 1 pkt 3 i art. 12 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. o Inspekcji 
Weterynaryjnej (Dz. U. z 2018 r. poz. 1557 z późn. zm.), zgodnie z którymi powiatowy lekarz 
weterynarii jest organem Inspekcji Weterynaryjnej, jako kierownik powiatowej inspekcji 
weterynaryjnej wchodzącej w skład niezespolonej administracji rządowej; koszty działalności 
Inspekcji i wykonywania zadań, o których mowa w art. 3 ust. 2 i 3 wymienionej ustawy, 
są pokrywane z budżetu państwa; wojewódzkie, powiatowe i graniczne inspektoraty 
weterynarii są państwowymi jednostkami budżetowymi;  
- art. 8 ust.1 pkt 3 ustawy o Państwowej Straży Pożarnej (Dz. U. z 2020 r. poz. 1123);  
- art. 80 ust. 2 pkt 1 Ustawy prawo budowlane (Dz. U. z 2020 r. poz. 1333)  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – 0 „wstrzymujący się” – 1.  

J. Krysiuk nie brał udziału w głosowaniu. 

Uchwała Nr XXV.180.2021 w sprawie zmiany Statutu Powiatu Giżyckiego została 

podjęta – stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Ad. 15. Sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Powiatu w roku 2020. 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Powiatu przedstawili sprawozdania z pracy komisji 
w roku 2020: 

a) Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego – załącznik nr 20 do protokołu; 

b) Komisja Spraw Społecznych i Edukacji – załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu zapoznała się ze Sprawozdaniami nie 

zgłaszając uwag. 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Stałych Komisji Rady 

Powiatu na rok 2021. 
a. Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

b. Spraw Społecznych i Edukacji  
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Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o uwagi do przedstawionych projektów 
planów pracy poszczególnych komisji.  
Uwag i pytań nie wniesiono 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr XXV.181.2021 w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Stałych Komisji Rady 

Powiatu na rok 2021 została podjęta – stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Powiatu na rok 

2021.  
Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że w załączonym projekcie planu pracy Rady 
w formie autopoprawki dopisała dodatkowe punkty w miesiącu kwietniu: 
„3. Stan dróg na terenie Powiatu Giżyckiego wraz z perspektywą na 2021 rok i lata następne 
– informacja zarządców dróg krajowych, wojewódzkich i powiatowych. 
4. Informacja o stanie dróg kolejowych na terenie Powiatu Giżyckiego wraz z perspektywą na 
2021 rok i lata następne.”  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego planu 
pracy. 
Uwag i pytań nie wniesiono 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji zapoznały 
się ale nie opiniowały projektu uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.   

P. Kwiatek nie brał udziału w głosowaniu. 

Uchwała Nr XXV.182.2021 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu na rok 

2021 została podjęta – stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Ad. 18. Sprawy różne. 
M. Lemecha powiedział, że przysłuchując się dzisiejszej dyskusji o zmianie treści projektu 
uchwały proponuje, aby przyjąć taką zasadę, że na sesji głosuje się tekst projektu uchwały, 
który przeszedł przez komisję, żeby na sesji nie było możliwości poprawek do tekstu projektu 
uchwały. Wprawdzie dzisiejsza poprawka miała charakter stylistyczny i nie wnosiła 
większych zmian, niemniej jednak wnoszenie poprawek merytorycznych, istotnych na samej 
sesji może być kłopotliwe, ponieważ radny jest pogubiony i nie może odnieść się do sprawy. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w żaden sposób nie mogą ograniczyć składania 
wniosków, co do zmiany projektów uchwał. Mogą to tylko przesunąć w czasie. Zwraca 
uwagę, że jeżeli wniosek jest dla radnego niejasny, wymaga jeszcze wyjaśnienia zawsze 
można złożyć wniosek przeciwny o przesunięcie, np. projektu uchwały jeszcze raz do 
Komisji. I tutaj zarówno nad wnioskiem o zmianę projektu, czy przesunięcie do Komisji 
decyzję będzie podejmowała cała Rada. Podziękowała za uwagę, bo rzeczywiście takie 
zmiany w trakcie sesji powodują w przypadku zdalnej pracy zamieszanie i przeciąga się to 
w czasie, bo muszą to przeprowadzić również w systemie do głosowania.      
J. Karpiński powiedział, że idąc tokiem rozumowania radnego i Przewodniczącej Rady 
to może w ogóle przestańmy dyskutować nad projektami uchwał na sesji.   
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wręcz przeciwnie zachęca do dyskutowania 
i wypracowywania jak najlepszych projektów uchwał. 
J. Łożyński dołączył się do dyskusji stwierdzając, żeby zachowywać się jednak elastycznie. 
Dzisiaj Przewodnicząca w sposób sprawny i skuteczny przeprowadziła ich przez taki malutki 
zakręcik a osiągnęli prawidłowy cel. Należy spojrzeć na otaczającą sytuację i jak sobie w niej 
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radzą. Jest coraz lepiej, jeszcze rok temu praca zdalna była niemożliwa. Przyzwyczajajmy się 
do tej rzeczywistości, bo ona znacznie przyśpiesza i takich zdarzeń, w których będziemy 
musieli zachować się elastycznie będzie coraz więcej. 
   
Przewodnicząca Rady poinformowała, że: 

• przesłała radnym sprawozdanie za rok 2020 z wysokości średnich miesięcznych 
wynagrodzeń nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Powiat 
Giżycki – załącznik nr 26  do protokołu,  

• wpłynęły uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Olsztynie z dnia 13 stycznia 2021 r. w sprawie pozytywnej opinii o prawidłowości 
planowanej kwoty długu Powiatu Giżyckiego. 

Starosta M. Drzażdżewski powiedział, że winien jest informacje radnej E. Januszkiewicz 
odnośnie sprawozdania ze średnich wynagrodzeń nauczycieli. Istotna jest dla nas, jeżeli 
chodzi o te dane, kwestia czy zastosowane zostały dopłaty, czy dodatki dla niektórych 
nauczycieli ze względu na osiągnięcie jakieś tam wysokości tych zarobków. U nas tego nie 
ma i za ten rok nie zanotowaliśmy takiego przypadku i takiej konieczności.    
E. Januszkiewicz powiedziała, że ta tabelka dotyczy średniego wynagrodzenia nauczyciela. 
Prosi, żeby nie mylić tego uśrednienia z wynagrodzeniem zasadniczym nauczyciela, które 
mocno odbiega od tej tabelki, którą otrzymali.  
Przewodnicząca Rady uzupełniła, że taką tabelę przedstawia Radzie do zapoznania się 
każdy Zarząd czy to Powiatu, czy Gminy i kwoty tam wpisane są podyktowane przepisami 
prawa. Z przepisów prawa wynika, co tam należy wpisać, jakie wielkości, co jest wliczane do 
tej średniej. 
Starosta M. Drzażdżewski dodał, że to nie my określamy zasady tych kwot, bo te liczby 
obejmują, np. godziny nadliczbowe, dodatki, zastępstwa. Wszystko to, co po drodze 
nauczyciel zarobi podaje się jako średnią z roku. To nie są warunki pracy i płacy, które są 
określone w umowie o pracę z nauczycielem. 
E. Januszkiewicz powiedziała, że absolutnie to rozumie, natomiast chciała tylko podkreślić, 
że ta tabelka z uśrednieniem, to nie gwarantowane wynagrodzenie zasadnicze.      
 

Ad. 19. Zamknięcie sesji.   

Wobec wyczerpania porządku obrad XXV sesji o godz. 18:07 Przewodnicząca Rady 
zamknęła obrady online.   
 
Pełny przebieg obrad został zamieszczony na nośniku informatycznym i stanowi integralną 
część protokołu.   
 

Protokołowała                                                                 Przewodnicząca Rady Powiatu  

 

Agnieszka Jarocka                Monika Łępicka-Gij  


